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W drugiej czÄ™Å›ci przedstawiam pytania do MichaÅ‚a Romanowskiego oraz czworga
pomocników aukcjonera i ich odpowiedzi. 

MichaÅ‚ RomanowskiMarek Szewczyk: Podczas aukcji Pride of Poland staÅ‚ Pan koÅ‚o aukcjonera,
którym byÅ‚ Amerykanin Greg Knowles. PoniewaÅ¼ podaÅ‚ on dziennikarzowi z TVP Info, Å¼e to
Pan podpowiedziaÅ‚ mu, Å¼e jakiÅ› kupiec zaakceptowaÅ‚ cenÄ™ 550 tysiÄ™cy euro za EmirÄ™
(podczas jej pierwszej licytacji), a takÅ¼e wiem nieoficjalnie, Å¼e w prywatnych rozmowach w USA
rozpowiada, Å¼e w czasie samej aukcji byÅ‚ Pan poÅ›rednikiem miÄ™dzy ludÅºmi, którzy zatrudnili
go a nim, przekazywaÅ‚ mu Pan ich polecenia, proszÄ™ o odpowiedÅº na zamieszczone poniÅ¼ej
pytania: MichaÅ‚ Romanowski: Opis moich funkcji dotyczy aukcji odbywajÄ…cej siÄ™ w
niedzielÄ™, 14.08.2016 roku, poniewaÅ¼ podczas drugiego dnia aukcji, tj. w poniedziaÅ‚ek,
15.08.2016 roku moje obowiÄ…zki byÅ‚y inne.  Na poczÄ…tku muszÄ™ odnieÅ›Ä‡ siÄ™ do dwóch
tez zawartych we wstÄ™pie do pytaÅ„:    &bull; NieprawdÄ… jest jakobym staÅ‚ koÅ‚o aukcjonera.
Ja do niego tylko wielokrotnie podchodziÅ‚em, o czym poniÅ¼ej, a moje miejsce pracy znajdowaÅ‚o
siÄ™ obok i poniÅ¼ej podestu aukcjonera (razem z pracownikami biura aukcji, organizatorami i
przedstawicielami wÅ‚aÅ›cicieli koni);   &bull; NieprawdÄ… jest, jakobym przekazaÅ‚ aukcjonerowi
jakÄ…kolwiek dodatkowÄ… ofertÄ™ ponad te, które on wczeÅ›niej ogÅ‚osiÅ‚ z ringu, natomiast
zgodnie z wczeÅ›niejszymi ustaleniami przekazaÅ‚em mu decyzjÄ™ organizatora, iÅ¼ za kwotÄ™
550 000 euro koÅ„ moÅ¼e zostaÄ‡ sprzedany (You can sell the horse for 550).  MSz: Ta czÄ™Å›Ä‡
Pana odpowiedzi dotyczy pierwszej sprzedaÅ¼y Emiry. Pytanie zatem jest takie: czyja to byÅ‚a
decyzja? Czy p.o. prezesa SK MichaÅ‚ów, czy kogoÅ› z ANR, czy moÅ¼e któregoÅ› z
przedstawicieli SK Janów Podlaski, jeÅ›li tak, to którego? MR: Nie mam wiedzy, kto podejmowaÅ‚
decyzje o cenach, za które poszczególne konie mogÄ… zostaÄ‡ sprzedane. Ja otrzymywaÅ‚em
tylko informacjÄ™ o kwocie, za którÄ… dany koÅ„ moÅ¼e zostaÄ‡ sprzedany, celem przekazania
jej aukcjonerowi. Informacje te podawaÅ‚ mi przedstawiciel organizatora - pan Mateusz Jaworski,
albo np. w przypadku jego nieobecnoÅ›ci w danym momencie w pobliÅ¼u biura aukcji,
bezpoÅ›rednio osoba reprezentujÄ…ca wÅ‚aÅ›ciciela licytowanego konia.  MSz: JakÄ… rolÄ™
peÅ‚niÅ‚ Pan podczas tegorocznej licytacji Pride of Poland?   MR: Zgodnie z wolÄ… aukcjonera i
organizatorów peÅ‚niÅ‚em funkcjÄ™ Å‚Ä…cznika miÄ™dzy aukcjonerem a biurem aukcji.
Wielokrotnie dochodziÅ‚em do aukcjonera, aby przekazaÄ‡ mu decyzje wÅ‚aÅ›cicieli koni w sprawie
ich sprzedaÅ¼y - akceptacji ceny sprzedaÅ¼y lub jej braku - oraz licznych korygujÄ…cych uwag
organizatora (np: iÅ¼ sprzedaÅ¼ prowadzona jest w walucie euro, a nie dolarach, jak ogÅ‚aszaÅ‚
aukcjoner, iÅ¼ ceny licytowane sÄ… cenami netto i podatek vat naliczany jest na zasadach
okreÅ›lonych w regulaminie aukcji, a takÅ¼e innych informacji organizacyjnych, w tym zwÅ‚aszcza
zapowiedzi o wyprowadzeniu na aukcjÄ™ dwóch klaczy celem ponownej licytacji). SprawdzaÅ‚em
równieÅ¼, czy zmiany do katalogu aukcyjnego zostaÅ‚y przez aukcjonera prawidÅ‚owo ogÅ‚oszone.
Po przybiciu przez aukcjonera i podaniu numeru licytanta sprawdzaÅ‚em na liÅ›cie kraj jego
pochodzenia i podawaÅ‚em tÄ™ informacjÄ™ aukcjonerowi i polskojÄ™zycznej spikerce aukcji.
NastÄ™pnie przekazywaÅ‚em wynik licytacji pracownicy biura aukcji prowadzÄ…cej protokóÅ‚ i
przygotowujÄ…cej projekt umowy sprzedaÅ¼y. Wielokrotnie odpowiadaÅ‚em równieÅ¼ na pytania
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pracowników biura aukcji, np. w przypadku wÄ…tpliwoÅ›ci klientów spoza Unii Europejskiej
odnoÅ›nie koniecznoÅ›ci opÅ‚aty podatku Vat od ceny zakupu. 

Greg Knowles i MichaÅ‚ Romanowski (z prawej) przy pracy   MSz: Czy jest prawdÄ…, jak podaÅ‚
Greg Knowles dziennikarzowi z TVP Info, Å¼e to Pan podpowiedziaÅ‚ mu, Å¼e padÅ‚a akceptacja
na wysokoÅ›ci 550 tysiÄ™cy euro za klacz Emira?  MR: PrzekazaÅ‚em aukcjonerowi decyzjÄ™
organizatora o zgodzie na sprzedaÅ¼ konia za cenÄ™ 550 000 euro. Procedura przekazania
dyspozycji organizatorów (o sprzedaÅ¼y konia za konkretnÄ… cenÄ™ lub odesÅ‚ania go
niesprzedanego do stajni) zostaÅ‚a ustalona przed aukcjÄ… i stosowana do kaÅ¼dego konia.  MSz:
Czy jest prawdÄ…, Å¼e to Pan nakazywaÅ‚ Gregowi Knowlesowi &bdquo;ciÄ…gnÄ…Ä‡&rdquo;
licytacjÄ™ Emiry powyÅ¼ej 350-400 tysiÄ™cy euro aÅ¼ do 550 tysiÄ™cy, chociaÅ¼ nikt z kupców
nie akceptowaÅ‚ kolejnych na poziomie: 400, 450, 500 czy 550 tysiÄ™cy euro?   MR: Jest to absurd,
gdyÅ¼ wykonujÄ…c swoje obowiÄ…zki nie miaÅ‚em nawet czasu na dokÅ‚adnÄ… obserwacjÄ™
licytacji, a tym bardziej na jej analizÄ™ i podsumowanie. SwojÄ… drogÄ… czyjakolwiek ingerencja
musiaÅ‚aby byÄ‡ przeprowadzona za pomocÄ… ringmanów lub dziaÄ‡ siÄ™ wyÅ‚Ä…cznie w
wyobraÅºni aukcjonera, poniewaÅ¼ to on wskazuje osobÄ™, której ofertÄ™ przyjmuje i ogÅ‚asza
kolejne postÄ…pienie.  Czy wie Pan, kto (jaki kupiec, z którego sektora, z jakim numerem)
zaakceptowaÅ‚ sumÄ™ 400 tysiÄ™cy euro?Czy wie Pan, kto (jaki kupiec, z którego sektora, z jakim
numerem) zaakceptowaÅ‚ sumÄ™ 450 tysiÄ™cy euro?Czy wie Pan, kto (jaki kupiec, z którego
sektora, z jakim numerem) zaakceptowaÅ‚ sumÄ™ 500 tysiÄ™cy euro?  Ad 1, 2, 3. Nie, w
Å¼adnym wypadku. Jak przedstawiÅ‚em powyÅ¼ej, aby wspóÅ‚praca wszystkich podmiotów na
zapleczu aukcji przebiegaÅ‚a prawidÅ‚owo, niezbÄ™dne jest absolutne skupienie siÄ™ na
wÅ‚asnych czynnoÅ›ciach.NaleÅ¼y podkreÅ›liÄ‡, iÅ¼ rola aukcjonera rozpoczyna siÄ™ od
momentu wywoÅ‚ania konia i podania ewentualnych zmian do katalogu, a koÅ„czy na przybiciu i
podaniu numeru wygrywajÄ…cego licytanta (lub ogÅ‚oszeniu, Å¼e koÅ„ niesprzedany schodzi do
stajni). W tych ramach jest on jedynym dysponujÄ…cym losem aukcji. NaleÅ¼y podkreÅ›liÄ‡, iÅ¼
warunki pracy w ringu na tej aukcji byÅ‚y trudne i odbiegaÅ‚y mocno od standardowych na aukcjach
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koni (zwÅ‚aszcza olbrzymi, co najmniej kilkukrotnie wiÄ™kszy "ring" z kupcami siedzÄ…cymi w wielu
róÅ¼nych jego miejscach w odlegÅ‚oÅ›ci kilkudziesiÄ™ciu niemal metrów od podestu aukcjonera,
gÅ‚oÅ›na muzyka i róÅ¼norodne haÅ‚asy dochodzÄ…ce z kilku nawet ÅºródeÅ‚, czy Å›wiatÅ‚o z
reflektorów punktowych wodzÄ…cych za koniem i niejednokrotnie powodujÄ…ce chwilowe
oÅ›lepienie uczestników aukcji, w tym równieÅ¼ aukcjonera). Andrzej PietruszyÅ„skiMarek
Szewczyk: ByÅ‚ Pan jednym z ringmenów podczas aukcji w Janowie Podlaskim. PoniewaÅ¼
próbujÄ™ odtworzyÄ‡ szczegóÅ‚owo przebieg licytacji (tej pierwszej) Emiry, bÄ™dÄ™ wdziÄ™czny
za odpowiedzi (via mail) na nastÄ™pujÄ…ce pytania:  &bull; Do jakiej wysokoÅ›ci przebiegaÅ‚a
licytacja Emiry w sektorze, który Pan obserwowaÅ‚?  Andrzej PietruszyÅ„ski: JeÅ›li dobrze to
pamiÄ™tam to na pewno do kwoty 350 000, nie dam gÅ‚owy za 400 000 euro.  MSz: Jaki byÅ‚
ostatni &bdquo;bid&rdquo; w Pana sektorze i kto zaakceptowaÅ‚ tÄ™ sumÄ™? ProszÄ™ o podanie
numeru klienta lub nazwiska osoby, jeÅ›li Pan wie, kim byÅ‚a ta osoba.  AP: Trudno mi
jednoznacznie stwierdziÄ‡, kto byÅ‚ ostatni, ale klacz byÅ‚a na pewno licytowana przez paniÄ… ze
Szwecji oraz klientów z krajów arabskich siedzÄ…cych przy stolikach w drugim rzÄ™dzie. Niestety,
nie pamiÄ™tam numerów. Nawet nie pamiÄ™tam jaki numer miaÅ‚a pani ze Szwecji.  MSz:
NastÄ™pne pytania bÄ™dÄ… dotyczyÄ‡ konkretnych sum. Czy wie Pan, kto zaakceptowaÅ‚
sumÄ™ 400 tysiÄ™cy euro, jeÅ›li ten bid padÅ‚ nie w Pana sektorze?  AP: Jak juÅ¼ napisaÅ‚em
powyÅ¼ej, nie dam gÅ‚owy za 400 000.  MSz: W jakim sektorze i kto potwierdziÅ‚
&bdquo;bid&rdquo; 450 tys. euro?  AP: Nie wiem. Kiedy padÅ‚o 450 000, rozmawiaÅ‚em z paniÄ…
ze Szwecji i ona po konsultacji telefonicznej zdecydowanie wycofaÅ‚a siÄ™ z dalszej licytacji.  MSz:
W jakim sektorze i kto potwierdziÅ‚ &bdquo;bid&rdquo; 500 tys. euro?  AP: Nie wiem.  MSz: W jakim
sektorze i kto potwierdziÅ‚ &bdquo;bid&rdquo; 550 tys. euro?  Nie wiem.  Maciej PietruszyÅ„ski 
Marek Szewczyk: ByÅ‚ Pan jednym z ringmanów podczas aukcji w Janowie Podlaskim. PoniewaÅ¼
próbujÄ™ odtworzyÄ‡ szczegóÅ‚owo przebieg licytacji (tej pierwszej) Emiry, bÄ™dÄ™ wdziÄ™czny
za odpowiedzi (via mail) na nastÄ™pujÄ…ce pytania:  &bull; Do jakiej wysokoÅ›ci przebiegaÅ‚a
licytacja Emiry w sektorze, który Pan obserwowaÅ‚?  MichaÅ‚ PietruszyÅ„ski: Jak pamiÄ™tam, w
moim sektorze licytacja przebiegaÅ‚a do kwoty 200 000 euro.  MSz: Jaki byÅ‚ ostatni
&bdquo;bid&rdquo; w Pana sektorze i kto zaakceptowaÅ‚ tÄ™ sumÄ™? ProszÄ™ o podanie
numeru klienta lub nazwiska osoby, jeÅ›li Pan wie, kim byÅ‚a ta osoba.   MP: Ostatni bid, który
pamiÄ™tam, byÅ‚ na wspomniane 200 tys. euro. ZaakceptowaÅ‚ tÄ™ kwotÄ™ klient z kraju
arabskiego, nie pamiÄ™tam numerka. SiedziaÅ‚ w pierwszym rzÄ™dzie mojego sektora, z brodÄ…
w biaÅ‚ej czapeczce polo. WidaÄ‡ go na video z licytacji.  MSz: NastÄ™pne pytania bÄ™dÄ…
dotyczyÄ‡ konkretnych sum. Czy wie Pan, kto zaakceptowaÅ‚ sumÄ™ 400 tysiÄ™cy euro, jeÅ›li ten
bid padÅ‚ nie w Pana sektorze?  MP: Nie wiem.  MSz: W jakim sektorze i kto potwierdziÅ‚
&bdquo;bid&rdquo; 450 tys. euro?  MP: Nie wiem.  MSz: W jakim sektorze i kto potwierdziÅ‚
&bdquo;bid&rdquo; 500 tys. euro?  MP: Nie wiem.  MSz: W jakim sektorze i kto potwierdziÅ‚
&bdquo;bid&rdquo; 550 tys. euro?  MP: Nie wiem.  Dariusz ZalewskiMarek Szewczyk: ByÅ‚ Pan
jednym z ringmasterów podczas aukcji w Janowie Podlaskim. PoniewaÅ¼ próbujÄ™ odtworzyÄ‡
szczegóÅ‚owo przebieg licytacji (tej pierwszej) Emiry, bÄ™dÄ™ wdziÄ™czny za odpowiedzi (via
mail) na nastÄ™pujÄ…ce pytania:  &bull; Do jakiej wysokoÅ›ci przebiegaÅ‚a licytacja Emiry w
sektorze, który Pan obserwowaÅ‚? Dariusz Zalewski:W moim sektorze nie byÅ‚o Å¼adnego
&bdquo;bidu&rdquo; na klacz Emira.   MSz: Jaki byÅ‚ ostatni &bdquo;bid&rdquo; w Pana sektorze i
kto zaakceptowaÅ‚ tÄ™ sumÄ™? ProszÄ™ o podanie numeru klienta lub nazwiska osoby, jeÅ›li Pan
wie, kim byÅ‚a ta osoba. MZ: Jak wyÅ¼ej  MSz: NastÄ™pne pytania bÄ™dÄ… dotyczyÄ‡
konkretnych sum. Czy wie Pan, kto zaakceptowaÅ‚ sumÄ™ 400 tysiÄ™cy euro, jeÅ›li ten bid padÅ‚
nie w Pana sektorze? MZ: Nie wiem. W trakcie caÅ‚ej aukcji z caÅ‚Ä… uwagÄ… obserwowaÅ‚em
klientów w moim sektorze i o tym, co siÄ™ dzieje w innych, sÅ‚yszaÅ‚em jedynie poprzez licytacjÄ™
aukcjonera MSz: W jakim sektorze i kto potwierdziÅ‚ &bdquo;bid&rdquo; 450 tys. euro? MZ: Nie
wiem.  MSz: W jakim sektorze i kto potwierdziÅ‚ &bdquo;bid&rdquo; 500 tys. euro? MZ: Nie wiem.  
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MSz: W jakim sektorze i kto potwierdziÅ‚ &bdquo;bid&rdquo; 550 tys. euro? Nie wiem. Christine
KeyserNorweÅ¼ka Christine Keyser na kilka moich pytaÅ„, podobnych do tych zadanych polskim
ringmanom, odpowiedziaÅ‚a zbiorczo: AsystowaÅ‚am jako spotter w czasie  aukcji Pride of Poland i
w czasie Summer Sale 2016.  ByÅ‚am odpowiedzialna za sekcjÄ™ od samochodu do okoÅ‚o
poÅ‚owy tej strony. W mojej sekcji byli kupcy z Arabii Saudyjskiej, Kuwejtu, Emiratów Arabskich i
Polski.  Nikt w mojej sekcji nie licytowaÅ‚ lot 0 Emira, jak równieÅ¼ nikt nie licytowaÅ‚ w czasie jej
powtórnego wyjÅ›cia. Ze wzglÄ™du na to gdzie staÅ‚am, nie mogÅ‚am zidentyfikowaÄ‡ Å¼adnych
licytacji w innych sekcjach.  Nie mam wiÄ™cej innych komentarzy.   Marek Szewczykc.d.n.         
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